
Tweede Kamer der Staten-Generaal 2
Vergaderjaar 1992-1993

22 800 XV Vaststelling van de begroting van de uitgaven
en de ontvangsten van hoofdstuk XV (Ministerie
van Sociale Zaken en Werkgelegenheid) voor
het jaar 1993

Nr. 10 LIJST VAN VRAGEN
Vastgesteld 15 oktober 1992

De vaste Commissie voor Sociale Zaken en Werkgelegenheid1, belast
met het voorbereidend onderzoek van hoofdstuk XV van de ontwerp–
rijksbegroting voor 1993, met uitzondering van het onderdeel emancipa–
tiebeleid, heeft de eer de regering de volgende lijst van vragen voor te
leggen.

(De bladzijdenummers verwijzen naar de memorie van toelichting,
gedrukt onder nr. 2)

blz. 5

1 Samensteilmg
Leden: Spieker (PvdA), Gerritse (CDA),
Buurmeijer (PvdA), ondervoorzitter, Schutte
(GPV), Groenman (D66), Wolters (CDA),
Rempt-Halmmans de Jongh (VVD),
Linschoten (VVD), Leijnse (PvdA). Janmaat
(Centrumdemocraten), Doelman-Pel (CDA),
voorzitter, G. H. Terpstra (CDA), Biesheuvel
(CDA), Vliegenthart (PvdA), Schoots (PvdA),
Beijlen-Geerts (PvdA), Schimmel (D66),
Rosenmöller (Groen Links), Huibers (CDA),
Middel (PvdA), Van Zijl (PvdA), Bijleveld–
Schouten (CDA), Van Hoof (VVD) en Van
der Ploeg-Posthumus (CDA).
Plv leden: Witteveen-Hevinga (PvdA),
Soutendijk-van Appeldoorn (CDA), Quint–
Maagdenberg (PvdA), Van der Vlies (SGP),
Versnel-Schmitz (D66), Paulis (CDA),
Franssen (VVD), Kamp (VVD), Van Nieuwen–
hoven (PvdA), Willems (Groen Links), G. de
Jong (CDA), Tuinstra (CDA), De Kok (CDA),
Akkerman (PvdA), Melkert (PvdA), Leerling
(RPF), Kohnstamm (D66), Brouwer (Groen
Links), Eisses-Timmerman (CDA), Van
Gelder (PvdA), Kalsbeek-Jasperse (PvdA),
Reitsma (CDA), De Korte (VVD), en Van
Houwelingen CDA)

1

Welke verbetering van de opleidingsfaciliteiten staat de regering voor
ogen? Wanneer kan de Kamer hierover informatie verwachten? Is de
regering bereid aan de Kamer een nota te zenden waarin het standpunt
van de overheidsgeleding wordt verwoord met betrekking tot de
scholingsstrategie van de arbeidsvoorzieningsorganisatie? Welke activi–
teiten worden door de arbeidsvoorzieningsorganisatie ontwikkeld ten
behoeve van het behalen van een startkwalificatie van mensen beneden
en boven de 27 jaar?

Welke inspanningen pleegt de regering ter bevordering van de samen–
werking tussen de uitvoeringsorganisaties?

blz. 8

Wanneer zal de Kamer uitvoerig worden geïnformeerd over de resul–
taten van het door het CBS te verrichten onderzoek en het overleg
tussen de interdepartementale werkgroep met het CBS en CPB inzake de
oorzaken van het contraire verschil tussen de daling van het aantal
geregistreerde werklozen en de stijging van het aantal personen met een
werkloosheidsuitkering?
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4
In hoeverre is bij het vaststellen van de groei van de geregistreerde

werkloosheid in 1993 uitgegaan van de te verwachten groei van het
aantal werklozen tengevolge van de herkeuring van WAO-gerechtigden
en de strengere toelatingseisen voor de WAO?

blz. 9

5
Hoe luidt de meest actuele raming van de l/A-ratio voor 1992 en

1993? Hoe zou die zich hebben ontwikkeld in 1989 t/m 1991 op basis
van de nieuwe CBS-cijfers, voortvloeiend uit de zgn. revisie Nationale
Rekeningen?

6
Waarop is de verwachting gebaseerd dat de werkgelegenheid circa

15000 lager zal kunnen uitvallen (en de i/a-ratio in 1993 ongeveer een
half procentpunt extra zal stijgen) ingeval van tegenvallende buitenlandse
conjunctuur en ontwikkeling van de dollarkoers?

blz. 10

7
Hoe krijgt het beleid ter voorkoming van de inflatiestijging gestalte,

afgezien van de verlaging van het BTW-tarief?

blz. 11

8
Wordt van het invoeren van regulerende heffingen afgezien omdat

koopkrachtbehoud prioriteit heeft boven behoud van het milieu?

9
Wat levert het beleidspakket op aan extra werkgelegenheid op korte en

lange termijn? Wat zou het werkgelegenheidseffect zijn zonder dat extra
pakket, maar met koppeling?

blz. 12

10
Wanneer acht de regering het verschil in koopkrachtontwikkeling dat

ertoe bijdraagt dat werken aantrekkelijker wordt dan niet-werken,
voldoende groot?

blz. 13

11
Zonder ontkoppeling in 1993 zou de i/a-ratio op termijn hoger zijn.

Kan de relatie tussen ontkoppeling in 1993 en de ontwikkeling van de
i/a-ratio voor de eerstkomende vijf jaar nader gepreciseerd worden?

blz. 14

12
Zou een geringer verhoging van minimumloon en uitkeringen tegen de

achtergrond van de overduidelijke wijze, waarop het gunstige effect van
de ontkoppeling voor de i/a-ratio wordt beschreven, een positiever effect
hebben op die ratio?
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blz. 15

13
Welke koopkrachteffecten en werkgelegenheidsconsequenties zouden

voortvloeien uit het omzetten van de belastingvrije voet in een tax-credit
(ter hoogte van 1x de basisaftrek maal tarief eerste schijf) waarbij de
besparing voor de helft wordt aangewend voor verhoging van de kinder–
bijslag en voor de helft voor verlaging van het belastingtarief in de eerste
schijf?

14
Welke structurele budgettaire gevolgen heeft het afzien van

koopkrachtverbetering voor alle categorieën?

15
Is het mogelijk de categorieën «minimumloon zk» en «minimumloon

mk» te splitsen in alleenverdieners en tweeverdieners?

blz. 17

16
Hoeveel lopen de gemeentelijke lasten van de gemeente met de

hoogste en de gemeente met de laagste lasten uiteen voor een gezin
met 2 kinderen en een woning ter waarde van 150 000 gulden? Welk
effect heeft dat op het koopkrachtbeeld (minimum, modaal, 2x modaal)?

17
Kan nader worden aangegeven hoe lang mensen gemiddeld verkeren

op het laagste uitkeringsniveau? Hoeveel gezinnen met kinderen moeten
rondkomen van een uitkering op minimumniveau of van een
minimumloon en hoelang gemiddeld?

18
In hoeverre acht de regering het welhaast structurele koopkrachtverlies

voor groepen alleenstaanden te rechtvaardigen?

blz. 22

19
Wat zijn de oorzaken van de vertraging die is opgetreden met het

toezenden naar de Kamer van de kabinetsreactie op het rapport «De
oogst van een gecoördineerde aanpak»? Wanneer zal die reactie worden
toegezonden?

20
Hoe valt de opmerking «Uitgangspunt daarbij is dat het beslag op

fondsen als gevolg van arbeidsmarktmaatregelen gehandhaafd blijft op
het huidige niveau» te rijmen met in de eerste plaats het standpunt van
de regering dat door middel van premieopslag in de WW de toeganke–
lijkheid tot de banenpools voor enkele categorieën kan worden vergroot
en in de tweede plaats de adviesaanvrage die de regering aan het CBA
heeft gericht met betrekking tot de mogelijkheid van premieopslag ten
behoeve van CBA-activiteiten voor bemiddeling van gedeeltelijk arbeids–
geschikten? Wanneer ontvangt de Kamer informatie over het resultaat
van het overleg hierover met het CBA?
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blz. 24

21
Wat wordt precies bedoeld met de opmerking dat «een balans dient te

worden nagestreefd tussen de aandacht voor aangelegenheden die op
het decentrale niveau spelen enerzijds en de macro-gezichtspunten
waarvoor de overheid en sociale partners gezamenlijk verantwoorde–
hjkheid dragen anderzijds»?

blz. 26

22
Wanneer kan de Kamer wetsvoorstellen vanwege de regering

tegemoet zien gericht op het afschaffen van wettelijke adviesverplich–
tingen?

23
Waarom wordt nu al gestreefd naar een omvorming van de WOR tot

een basiswet, terwijl uit het SER-advies terzake blijkt dat de WOR eerder
toe is aan een uitbreiding van bepalingen dan aan een beperking?

24
Hoe is het mogelijk dat blijkens een recent verschenen proefschrift (K.

Mulder, Ondernemingsraden en vakbonden, Rotterdam 1992) 57% van
de werknemers in de marktsector werkzaam is in een bedrijf zonder
gekozen medezeggenschapsorgaan? Uit hetzelfde onderzoek blijkt dat
plm. éénzesde deel van de «100 + »-bedrijven niet voldoet aan de wette–
lijke eis tot het instellen van een ondernemingsraad? Wat is de reactie
van de regering hierop?

25
Hoe kan de ontwikkeling van de medezeggenschap gerelateerd worden

aan «voortschrijdende europeanisering van arbeidsverhoudingen», terwijl
juist ten aanzien van de totstandkoming van een «Euro-OR» er volstrekt
geen vooruitgang te melden valt?

blz. 27

26
Waarom heeft de regering meer dan ruim een jaar nodig om een

notitie met betrekking tot de voor– en nadelen inzake een wettelijk recht
op deeltijdarbeid samen te stellen? Had daaraan geen hogere prioriteit
kunnen worden verleend?

27
In hoeverre bestaat de wenselijkheid en de noodzaak deeltijdarbeid

verder te bevorderen, gelet op het relatief al zeer grote aandeel van
part-time-werk in de totale werkgelegenheid? (Zie antwoord 51 bij de
Miljoenennota 1993).

blz. 28

28
In hoeverre is het streven naar flexibilisering van de werktijden strijdig

met het bevorderen van «carpoolen»?
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blz. 29

29
Wanneer precies zal de evaluatienota over het ontslagbeleid naar de

Kamer worden gezonden?

blz. 30

30
Hoe groot acht de regering de kans dat de wetsvoorstellen TZ en TBA

op 1 januari 1993 in werking zullen treden en welk besparingsverlies zou
optreden op bij latere inwerkingtreding?

31
In de paragraaf over de WAGW staat aangegeven dat aan achterblij–

vende sectoren gevraagd zal worden concrete plannen te maken om
meer werkzoekenden met een handicap in dienst te nemen. Gaat het hier
om een vriendelijk verzoek of houdt de regering zwaardere dwangmid–
delen, zoals vervat in de WAGW, achter de hand?

32
Op welke bestaande knelpunten in de verstrekking van werkvoorzie–

ningen wordt gedoeld?

blz. 31

33
Per 1 januari 1993 treedt een algemene maatregel van bestuur in

werking op grond waarvan ook volledig (meer dan 80%) arbeidsonge–
schikten op vrijwillige basis kunnen gaan vallen binnen de sluitende
aanpak van het JWG. Wat wordt daarbij in termen van scholing en
werkaanbod voor deze groep voorgesteld?

34
Is er mmiddels inzicht in de aard en de omvang van een eventuele

groep «drop-outs» waar het gaat om het jeugdwerkgarantieplan?

35
Wat is de meest actuele stand van zaken rond de banenpools (aantal

deelnemers t/m derde kwartaal 1992 ten opzichte van de taakstelling)?

36
Wanneer kan de Kamer voorstellen verwachten i.v.m. uitvoering van de

motie-Van Zijl c.s. inzake banenpools (kamerstuk 22 300 XV nr. 45)?

37
Wat is de oorzaak van de vertraging van de toezending aan de Kamer

van de tweede evaluatie van de banenpools naar de Kamer?

38
Op welke wijze zijn betrokkenen ervan op de hoogte gesteld dat

banenpoolers ook bij sportverenigingen kunnen worden geplaatst? Hoe
vaak is dit inmiddels gebeurd?

39
Wat is de reactie van de regering op het verzoek van de gemeente

Deventer banenpools toegankelijk te maken voor WAO-ers?
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40
Is de regering ervan op de hoogte dat vele betrokkenen ervan uitgaan

dat banenpools niet op doorstroming gericht zijn? Op welke wijze gaat
de regering hierover verbeterde voorlichting geven?

41
Welke problemen bestaan nog bij het realiseren van een sluitende

aanpak van het Jeugdwerkgarantieplan?

blz. 32

42
Hoe kan worden gegarandeerd dat samenwerking in de uitvoering in

de vorm van regionale overleg– of werkgroepen niet slechts leiden tot
inefficiency en meer bureaucratie?

blz. 33

43
Kan inzichtelijk worden gemaakt welke middelgrote en grote

gemeenten minder bijzondere controlefunctionarissen in dienst hebben
dan waar zij op grond van het aantal uitkeringsgerechtigden recht op
hebben?

blz. 34

44
Is het mogelijk meer inzicht te geven in de vermelde verschillen tussen

de bedrijfsverenigingen ten aanzien van het sanctiebeleid-WW?

blz. 35

45
Waar blijft het wetsvoorstel Aanpassing Wet ketenaansprakelijkheid

als al wel in 1992 opbrengsten worden geboekt?

46
Tot hoever in de confectie-keten zal in de nieuwe wet de toepasse–

lijkheid van de ketenaansprakelijkheid gaan gelden?

blz. 36

47
Kan meer uitgebreid worden ingegaan op de concrete aard van aange–

kondigde wetswijzigingen ten aanzien van het voorkomen van het recht
op voorzieningen voor illegalen?

blz. 37

48
Zijn de adviezen van de Ziekenfondsraad en de Sociale Zekerheidsraad

over de mogelijkheid van dubbele kinderbijslag voor thuiswonende
gehandicapte kinderen reeds ontvangen? Is het nog steeds mogelijk deze
zaak per 1 januari 1993 te regelen?
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blz. 38

49
De regering zal dit begrotingsjaar beginnen met een gericht beleid

voor terugdringing van problematische schulden bij met name uitkerings–
gerechtigden. Wat houdt dit beleid in? Welke (echte) ruimte krijgen de
instanties op lokaal niveau? Kan dit beleid reeds in 1993 gestalte krijgen
als eerst nog de commissie-Boorsma met nadere aanbevelingen moet
komen? Wanneer worden deze aanbevelingen verwacht?

50
Ligt het niet voor de hand om de uitkomst van het overleg tussen Rijk

en VNG over o.a. de ABW mede te betrekken bij de behandeling van het
wetsvoorstel Herinrichting ABW (kamerstukken 22 545)?

blz. 39

51
Worden behalve de VNG ook andere organisaties betrokken bij de

evaluatie van de BDD-operatie en de discussie over de toekomstige
functie van de Sociale Werkvoorziening?

52
Worden ook andere mogelijkheden dan de overgang naar het fonds

Sociale Vernieuwing onderzocht?

53
Kunt u aangeven wat de eigen gemeentelijke bijdragen aan de Sociale

Werkvoorziening waren in 1990 en 1991 en wat deze naar verwachting
zullen zijn in de jaren 1992 en 1993?

54
Moet de hier aangekondigde wet worden geplaatst tegen de achter–

grond van de aangekondigde nieuwe wet op additionele arbeid?

55
Waarom geldt de subsidieregeling voor herintredende WAO-ers zoals

ingesteld in het kader van TAV-I niet voor «banenpoolwerkgevers»?

blz. 4;

56
Wat moet precies worden verstaan onder «een grotere rol van de

arbeidsvoorzieningsorganisatie bij de toetsing van scholing met behoud
van uitkering»?

57
Zal naar verwachting op termijn in alle RBA-regio's een toetsingscom–

missie werkzaam zijn?

blz. 42

58
Op welke wijze kunnen banenpool-experimenten worden doorge–

trokken naar regionale initiatieven in het kader van «Werk en Welzijn»?

59
Leidt integratie van de banenpoolregeling in de WSW niet tot oneer–

lijke concurrentie binnen de sociale werkplaatsen?
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blz. 49

60
Hoe verhoudt het tempo van implementatie van richtlijnen in

Nederland zich tot dat in andere EG-lidstaten?

blz. 50

61
Kunnen in het kader van het scholingsrecht voor OR-leden additionele

faciliteiten voor Arbo-scholing worden gerealiseerd? Is het in dit verband
mogelijk het aantal scholingsdagen uit te breiden?

62
Wie worden verondersteld partij te zijn in de genoemde bedrijfstakge–

wijze contracten voor specifieke bedrijfszorg?

blz. 54

63
Kan een vergelijkend overzicht worden gegeven van de omvang van

het ziekteverzuim en de arbeidsongeschiktheid tengevolge van stress in
de EG-lidstaten in de collectieve en particuliere sector?

blz. 55

64
Wat is het standpunt van de regering met betrekking tot de richtlijn–

in-wording over a-typisch werk? Waar liggen de geschillen tussen de
lidstaten? Zijn er uitzonderingssituaties, bij voorbeeld voor huishoudelijk
werk, te verwachten? Zo ja, welke? Wat is de visie van de regering
hieromtrent?

blz. 57

65
Waarom wordt ten aanzien van het integratieproject Thuiswerk van de

Vrouwenbond FNV niet dezelfde lijn gevolgd als die van het CBA,
namelijk financiering voor drie jaren?

66
Hoe kunnen ervaringen, zoals die recent zijn voorgekomen met

betrekking tot metam-natrium (verbod-geen verbod), bij het toelatings–
beleid van bestrijdingsmiddelen, waarbij «systematisch een beoordeling
wordt uitgevoerd van de mogelijke gezondheidsrisico's en mogelijkheden
voor beperking van de blootstelling», worden voorkomen?

67
Op grond van welke argumenten wordt verondersteld dat normen voor

de lichamelijke arbeidsbelasting van zwangere werkneemsters een
toegevoegde waarde hebben?

blz. 59

68
Welke besparing zou uitbesteding van de technische productie en

distributie van publikatie– en voorlichtingsbladen tot gevolg hebben?
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blz. 71

69
Voorziet de regering dat het beschikbare aantal tewerkstellings–

plaatsen op termijn een probleem zal vormen?

blz. 72

70
Welke budgettaire gevolgen heeft een sterkere internationale oriën–

tatie?

71
Met welke dossiers wordt weinig voortgang geboekt? Voor welke

landen leveren deze dossiers grote problemen op?

blz. 73

72
Kan de regering een totaaloverzicht geven van grensoverschrijdende

activiteiten ten behoeve van beroepsopleidingen?

blz. 78

73
Sinds wanneer is het verkrijgen van een goedkeurende accountants–

verklaring een «topprioriteit» van het departement?

blz. 82

74
In paragraaf 9.7 wordt een hernieuwd extra imago-onderzoek aange–

kondigd. Welke kosten zijn hieraan verbonden? Wat is de zin van een
imago-onderzoek binnen vier jaar na een voorafgaand soortgelijk
onderzoek?

75
Waarom kon niet eerder worden overgegaan tot een adequate invulling

van de resterende taakstelling ad f4,4 miljoen?

blz. 129

76
Waarop is het bedrag van f 1,6 miljard gebaseerd voor

VNG/AAW-voorzieningen?

blz. 141

77
Is in alle gevallen de sociale werkvoorziening voor dienstverlening

BTW-plichtig?

blz. 153

78
Zal een verzelfstandiging van het IMK ook een sneller resultaat van de

door dat instituut te voeren onderzoeken kunnen betekenen?
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blz. 160

79
Kan inzichtelijk worden gemaakt welk deel van de kinderbijslaguit–

gaven ten behoeve van in Nederland verblijvende kinderen en welk deel
ten behoeve van in het buitenland verblijvende kinderen, gerangschikt
naar land, wordt uitgekeerd?

De voorzitter van de Commissie,
Doelman-Pel

De griffier van de Commissie,
Van Dijk
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